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Markku Weckman och 19 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning:

”Under fullmäktigeperioden har stadsfullmäktige, stadsstyrelsen och nämnderna hållit ett flertal 
seminarier och sammanträtt både inom landet och utomlands. 
 
Fullmäktige ska ges en redogörelse för kostnaderna som dessa mötes- och seminarieresor har medfört 
staden. Ordinarie fullmäktigesammanträden och informationsmöten borträknade. 

Samtidigt bör man utreda om den nuvarande seminariepraxisen längre är ändamålsenlig. 

Under och efter coronaepidemin har man till exempel i företagsvärlden i regel övergått till distansmöten 
och videokonferenser och man har i betydande grad minskat resandet i synnerhet till utlandet. Organen 
i Vanda ordnar och ordnar också fortsättningsvis distansmöten vid organen i Vanda stad. Erfarenheterna 
har varit positiva. 

I fortsättningen bör utgångspunkten också vara att sammanträden och seminarier ordnas i Vanda. Även 
av klimatmässiga skäl bör man undvika resor i synnerhet till utlandet. 

Det finns betydande skillnader i de olika nämndernas praxis, både när det gäller antalet seminarier och 
resor.”  

Stadsfullmäktige 19.8.2024 § 28 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

______  

Verksamhetsområdet för stadens strategi och ledning konstaterar följande som sitt svar.

Stadsfullmäktige har regelbundet sammanträtt utanför Vanda en gång om året vid 
fullmäktigeseminarier. Syftet med tvådagarsseminarierna är att särskilt fokusera på budgetprocessen. År 
2021 ordnades inte fullmäktigeseminariet på grund av coronapandemin. Fullmäktigeseminarierna har 
hållits i Tammerfors, Lahtis och Borgå. 

Nämnderna för fostran och lärande och stadskultur och välfärd har årligen samlats till sina egna 
tvådagarsseminarier om budgeten. Stadsrumsnämnden och stadsmiljönämnden har sammanträtt två 
gånger under fullmäktigeperioden vid ett gemensamt tvådagarsseminarium. Seminarierna har ordnats 
regelbundet i Tammerfors, Åbo samt i huvudstadsregionen och i kranskommunerna. Det har inte 



ordnats separata seminarier för stadsstyrelsen och revisionsnämnden har sammanträtt en gång under 
fullmäktigeperioden vid ett gemensamt seminarium tillsammans med de största städerna i Tammerfors.

Stadsstyrelsen har rest utanför Vanda en gång under fullmäktigeperioden då stadsstyrelsen gjorde en 
studieresa till Bergen i Norge 2–5.11.2022. Om resan fattades ett separat beslut vid stadsstyrelsens 
sammanträde 5.9.2022 § 7. Under resan bekantade man sig med stadsutvecklingsprojekten i Bergen, 
inklusive ett spårvagnsprojekt, och man ordnade också workshoppar för stadsstyrelsens interna 
utveckling. Nämnderna, revisionsnämnden borträknad, har enligt rådande praxis i staden ordnat en 
studieresa under fullmäktigeperioden. Alla resor har riktats antingen till Sverige eller Danmark. 

Stadsfullmäktiges, stadsstyrelsens och nämndernas kostnader för seminarie- och studieresorna varierar 
beroende på organets storlek och resmålet. Under fullmäktigeperioden 2021–2025 har dessa resor 
kostat totalt cirka 320 000 euro. I denna beräkning har man inte beaktat ersättningar som betalas till 
förtroendevalda, vilka i regel är lika stora oberoende av var och hur tillställningen ordnas. 

Verksamhetsområdena upplever seminarierna som särskilt viktiga platser för organens ledamöter att 
fördjupa sig i komplicerade frågor, särskilt när det gäller budgeten, samt att skapa en känsla av 
samhörighet och möjligheter till samarbete. I Vanda ordnas seminarier enligt det uppskattade behovet. 
Både stadsfullmäktige och nämnderna ordnar högst ett tvådagarsseminarium utanför Vanda varje år. 
Dessutom ordnar både nämnderna och stadsfullmäktige och -styrelsen aftonskolor och motsvarande 
tillställningar året om. Tillställningarna pågår från några timmar till en hel dag och ordnas i praktiken 
alltid i Vanda.

Stadens praxis har varit att nämnderna och stadsstyrelsen gör en studieresa per fullmäktigeperiod. 
Resorna har varit motiverade både med tanke på utformningen av nya organ och förtrogenheten med 
organets beslutsfrågor. En jämförelse visar att resorna relativt sett är betydligt dyrare än inhemska 
seminarier. 

I Vanda ordnas resor och seminarier för förtroendevalda tämligen måttfullt. Med tanke på bildandet av 
grupper och skapandet av en känsla av samhörighet är det motiverat att ordna seminarier på en plats 
där man kan lösgöra sig från den övriga vardagen. Staden har haft som praxis att stadsstyrelsen och 
varje nämnd kan göra en studieresa per fullmäktigeperiod. Dessa resor ger en viktig möjlighet att 
bekanta sig med hur den kommunala förvaltningen fungerar på andra håll. Resorna har under denna 
fullmäktigeperiod riktats till Skandinavien för att säkerställa att största möjliga del av resans program 
stöder de förtroendevaldas arbete i Vanda.

Verksamhetsområdena ser inget behov av att ändra seminariepraxis. I och med den nya 
fullmäktigeperioden 2025 är det nödvändigt att i fullmäktigeutskottet granska fullmäktiges 
seminariepraxis och behovet av studieresor. Varje organ beslutar dock i enlighet med 
förvaltningsstadgan självständigt om sina egna seminarie- och studieresor utifrån det anslag som 
beviljats dem i stadens budget.

Stadsstyrelsen 13.1.2025 § 25

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Markku Weckman och de 19 andra ledamöterna stadsstyrelsens svar i enlighet med 

verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.



Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 27.1.2025 § 22

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens förslag antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Markku Weckmans och 19 andra ledamöters undertecknade motion om kostnader för 

seminarier och utlandsresor under fullmäktigeperioden 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud
Närmare information:
Leena Rusanen, förvaltningsdirektör
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)


